

**SRS 2022 Conference Call for Submissions**  
**16<sup>th</sup> ANNUAL SOCIETY FOR RICOEUR STUDIES CONFERENCE:**

**OCTOBER 20-22, 2022**

**Venue: Los Angeles**  
**California State University, Dominguez Hills**  
**Keynotes: Brian Treanor (Loyola Marymount University, Los Angeles)**  
**Christina Gschwandtner (Fordham University, New York City)**

**Theme: Capability, Fragility, and Joy**

**CALL FOR PAPERS**

The Society for Ricoeur Studies is pleased to announce their annual conference, which will take place at California State University, Dominguez Hills in Los Angeles, California.

We welcome submissions that address any aspect of the work of Paul Ricoeur. Potential topics include (but are not limited to) justice, responsibility, politics, religion, imagination, metaphor and aesthetics. We welcome submissions that address the influence of Ricoeur's thought inside and outside of philosophy, in all those disciplines where his work has application. We particularly welcome proposals that relate Ricoeur's thought to current issues and themes, such as the health care crisis, ecological challenges or the challenges of democracy.

We welcome submissions in the following formats. Papers and panels can be submitted in English, French, German, Portuguese, Italian, or Spanish:

-Individual papers. Please submit an abstract of approximately 300-500 words without any author-identifying information. In your email, please include the paper's title, the author's name, institutional affiliation, mailing address, and email address.

-Panel proposals. Please submit a brief description (300-500 words) of the panel topic, the names of the panel members, and, as a separate document, the abstracts for each presentation (300-500 words). Please include the panel's title along with the panel members' names, institutional affiliations, mailing addresses, and email addresses.

-Book panels on recent monographs or edited volumes focusing on Ricoeur's thought. Proposals should follow the instructions for regular panel proposals.

-Book discussions of primary texts by Ricoeur. Proposals must identify a moderator, the text selection, and a sketch of guiding questions or talking points for participants.

New scholars and graduate students are encouraged to send in an abstract (300-500 words) for a panel around the theme of the conference, or any other theme related to the work of Paul Ricoeur. We intend to ask scholars visiting the conference to act as respondents to the papers. Please send the abstracts to Héctor Acero Ferrer ([HAceroFerrer@icscanada.edu](mailto:HAceroFerrer@icscanada.edu)) not later than June 1, 2022.

**The conference will be in person, and we encourage all who are able to attend in person, but there will be some time slots for online presentations for those who are unable to attend.**

## Fees

Participation in the conference requires membership in the Society for Ricoeur Studies and payment of the conference fee. Members must be in good standing (i.e. current on their membership fees) to present at the Society's conference. Membership dues are valid from September 1 to August 31. Members who paid dues at last year's conference will remain in good standing until August 31, 2022. If your membership dues are not currently up-to-date, you can pay them through PayPal on the Society's website (<http://ricoeursociety.org/>). N.B. you do not need to have a PayPal account to pay via PayPal. Conference fees can be paid using the same method.

SUBMISSION DEADLINE: June 1, 2022.

SEND REGULAR PAPER AND PANEL SUBMISSIONS TO: Dr. Geoffrey Dierckxsens (dierckxsens@flu.cas.cz). Abstracts and panel proposals accepted for conference presentations will be published on the Society's website prior to the conference. If you prefer not to have your submission published there, please inform Geoffrey in your submission email.

SEND NEW SCHOLAR AND GRADUATE STUDENT ROUNDTABLE SUBMISSIONS TO: Héctor Acero Ferrer (HAceroFerrer@icscanada.edu). Abstracts and panel proposals accepted for conference presentations will be published on the Society's website prior to the conference. If you prefer not to have your submission published there, please inform Geoffrey in your submission email.

Abstracts and panel proposals will be blind reviewed by a committee. Notification of acceptance will be given via email by June 15, 2022.

## **Follow for Up to Date Information**

Twitter:

[@RicoeurSociety](https://twitter.com/RicoeurSociety)

[@vendra\\_cristina](https://twitter.com/vendra_cristina)

[@frances01837975](https://twitter.com/frances01837975)

[Facebook](#)

# **16<sup>e</sup> CONGRÈS ANNUEL DE LA SOCIETY FOR RICOEUR STUDIES**

**20-22 Octobre 2022**

**Lieu: Los Angeles, California  
California State University, Dominguez Hills**

**Conférences inaugurales: Brian Treanor (Loyola Marymount University, Los Angeles)  
Christina Gschwandtner (Fordham University, New York City)**

**Thème : capacité, fragilité, et joie**

## **APPEL À CONTRIBUTIONS**

La Society for Ricoeur Studies est heureuse d'annoncer son 16<sup>ième</sup> congrès annuel. Le congrès aura lieu à California State University Dominguez Hills, Los Angeles.

Nous appelons des soumissions qui abordent la pensée de Paul Ricoeur au sens large, par exemple : Ricoeur sur les questions de justice, de responsabilité et du « paradoxe politique »; la promesse, la métaphore, l'imagination, la religion, l'art, les ressources que Ricoeur offre pour la reconnaissance mutuelle et la compréhension des autres à une époque d'intensification de la polarisation politique et culturelle. Nous sollicitons particulièrement des contributions qui lient la pensée de Ricoeur aux problèmes actuels de notre société, comme la crise de santé, l'écologie et les problèmes de l'économie globale.

Nous sollicitons aussi des propositions touchant l'influence de la pensée de Ricoeur en différentes disciplines : esthétique, architecture, pratiques artistiques, psychologie clinique, études culturelles, économie, éducation, féminisme, soins médicaux, jurisprudence, théorie littéraire, médecine, musique, soins infirmiers, sciences politiques, psychiatrie, études religieuses, sociologie et théologie.

Nous acceptons les soumissions dans les formats suivants :

### **Conférences**

Veillez soumettre un résumé d'environ 300-500 mots sans aucune information sur votre identité. Dans votre courrier électronique, inscrivez le titre de votre conférence, votre nom, votre affiliation institutionnelle, votre adresse électronique et vos coordonnées.

### **Panels**

Nous sollicitons des propositions de panels sur des thèmes, des livres et des auteur.e.s liés à Ricoeur. Les propositions doivent inclure une brève description du sujet (300-500 mots), les noms des membres du panel et, sur un document séparé, les résumés de chaque intervention (300-500 mots). Dans votre courrier électronique, veuillez inclure le titre du panel et les noms

des membres, leurs affiliations institutionnelles, leurs adresses électroniques et leurs coordonnées.

Panels sur les monographies ou livres édités sur la philosophie de Ricoeur  
Les propositions doit suivre les instructions pour les panels réguliers.

Panels de discussion sur les livres de Ricoeur

Les propositions doivent identifier une modératrice ou un modérateur, la sélection du texte et des questions ou des points de discussion pour les participant.e.s, qui seront téléchargés pour consultation et lecture avant le congrès.

Tables rondes jeunes chercheuses/chercheurs :

Nous invitons les jeunes chercheuses/chercheurs à soumettre un résumé (300-500 mots) pour un thème lié aux travaux de Paul Ricoeur. Nous demanderons aux chercheuses et chercheurs inscrites au congrès d'agir comme répondant.e.s lors de ces interventions. Veuillez faire parvenir vos résumés à Héctor Acero Ferrer (HAceroFerrer@icscanada.edu) au plus tard le 1 juin 2022.

Les membres de la SRS doivent s'assurer que leur cotisation est à jour, ainsi que leurs frais d'inscription sont payés, afin de soumettre une proposition et de participer au congrès. La cotisation annuelle est valide du 1<sup>er</sup> septembre au 31 août. Les membres qui ont payé leur cotisation lors du dernier congrès conservent leur statut jusqu'au 31 août 2022. Il faut payer la cotisation annuelle via PayPal sur le site de la SRS (<http://ricoeursociety.org/>). N.B. un compte PayPal n'est pas nécessaire pour réaliser la transaction.

DATE LIMITE DES PROPOSITIONS : 1 Juin 2022.

ENVOYER LES PROPOSITIONS À :

Dr. Geoffrey Dierckxsens (dierckxsens@flu.cas.cz). Les résumés des propositions acceptés seront publiés sur le site de la SRS avant le congrès. Si vous préférez que votre résumé n'y soit pas publié, prière d'en informer Geoffrey Dierckxsens lors de votre soumission.

ENVOYER LES PROPOSITIONS POUR DES TABLES RONDES JEUNES CHERCHEUSES/CHERCHEURS Á :

Héctor Acero Ferrer (HAceroFerrer@icscanada.edu). Les résumés des propositions acceptés seront publiés sur le site de la SRS avant le congrès. Si vous préférez que votre résumé n'y soit pas publié, prière d'en informer Geoffrey Dierckxsens lors de votre soumission.

Les résumés et propositions de panels seront évalués à l'aveugle par un comité. Les avis d'acceptation seront transmis par courrier électronique avant le 15 juin 2022.